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Nanu (Trezorerie): Am avut doua saptamâni de vis din perspectiva finanțarii; în

general este un vibe extrem de bun

România a avut doua saptamâni de vis din perspectiva finanțarii,  emisiunile Fidelis și Tezaur au fost bine

subscrise, iar din finanțarea  interna aproape 31% reprezinta titlurile de stat ale populației, a  declarat, joi,

directorul General al Trezoreriei Statului, Ștefan Nanu.

Acesta a participat la deschiderea oficiala a ședinței de tranzacționare  cu ocazia listarii titlurilor de stat Fidelis,

emise de Ministerul  Finanțelor. Oferta publica a Ministerului Finanțelor, desfașurata în  perioada 4 - 11 iulie

2025, a cuprins opt emisiuni, patru în lei și  patru în euro, dintre care doua au fost dedicate donatorilor de sânge.

''Îmi aduc aminte de Fidelis-ul din mai, când am fost aici și eram - eu  de obicei sunt foarte pozitiv și zâmbitor -

dar eram foarte îngrijorat  la momentul respectiv. Probabil va aduceți aminte. Nu știam exact din  planurile pe care

le aveam cum o sa le realizam. Din fericire, acum  suntem într-un turnaround total, deci e un sentiment extrem de

bun  vizavi de România, o încredere...toate mediile investiționale (...). Am  avut, practic, doua saptamâni de vis din

perspectiva finanțarii și aici e  foarte importanta cererea. Deci, a fost emisiunea de obligațiuni, 15  miliarde, au fost

pe piața interna, în interbancar, 11 miliarde în  câteva licitații. De la început de luna deja ne-am atins suma pe care

am  anunțat-o luna asta. Fidelis și Tezaur, ca de obicei, au fost bine  subscrise și în general este un vibe extrem de

bun. Agențiile de rating  ne-au vizitat, au fost niște întâlniri foarte bune, deci lucrurile sunt  întoarse la 180 de

grade și asta e spre binele nostru, al Ministerului  de Finanțe și spre binele țarii, cred. Cred ca vom ajunge la

dobânzi și  spread-uri mai mici, daca menținem lucrurile așa. Deja este vizibil,  curba de randament în lei este

foarte aproape de 7%, spread-urile sunt  din ce în ce mai tide'', a susținut Nanu.

Potrivit acestuia, din perspectiva emisiunilor de titluri de stat pentru populație s-a ajuns la ''niște cifre neașteptate''.

''Am ajuns la niște cifre din perspectiva emisiunilor de titluri de stat  pentru populație neașteptate, daca e sa privim

puțin în urma. Deja din  finanțarea pâna astazi din acest an, deci aproximativ 170 de miliarde de  lei, 18%

reprezinta titluri de stat pentru populație. Din finanțarea  interna cam 31% reprezinta titlurile de stat ale populației.

Este enorm.  Înainte nu aveam nici macar 5%. Anul trecut aveam undeva la 20% din  finanțarea interna în titluri de

stat pentru populație. Deci, se  datoreaza și eforturilor noastre, dar cred ca a devenit o obișnuința.  Sunt foarte

populare instrumentele, nu e o competiție. Am tot discutat  și s-a tot discutat daca nu atragem prea mulți bani din

sectorul bancar.  Noi, la Finanțe, îi cam bagam înapoi în piața, nu prea îi ținem. Noi nu  avem un cash buffer în lei,

buffer-ul nostru este în valuta, deci mai  degraba reținem sumele pe care le atragem de la extern. Ba mai mult, 

practic sunt foarte mulți bani care sunt introduși din cash în sistem  bancar, deci sprijina intermedierea financiara.

Toate lucrurile astea  sunt pozitive și aș vrea sa le subliniez din nou ca și beneficii din  perspectiva programelor de

titluri de stat pentru populație'', a adaugat  el.

La rândul sau, președintele Autoritații de Supraveghere Financiara,  Alexandru Petrescu, a remarcat ca la începutul

saptamânii în curs  indicele general bursier la bursa de la București se aprecia cu 0,7%, în  timp ce alte burse,

precum Madrid sau Milano, erau în scadere.

''Am ținut în mod special sa fiu prezent aici, la pupitrul știrilor  bune, cum îi spunem noi, a veștilor bune și sa

marchez prima lansare de  emisiune de titluri de stat sub mandatul domnului ministru Nazare (...).  Și daca de

multe ori bursa a fost vazuta ca un barometru, eu va pot  spune ca din perspectiva bursei începutul de mandat este

unul de bun  augur, fiindca pe la începutul saptamânii în curs vedem ca indicele  general bursier se aprecia cu

0,7%, în timp ce aveam burse - Madridul  scadea cu 1,2 sau Milano scadea cu 0,6, așa ca impactul la nivelul 

sensibilitații investitorului în bursa a fost unul pozitiv'', a  subliniat el.
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Ministerul Finanțelor (MF) a atras 681,3 milioane lei și 192 milioane  euro prin opt emisiuni de titluri de stat

pentru populație (FIDELIS), în  cadrul celei de-a șasea oferte publice derulata în acest an pe piața de  capital.

Titlurile de stat Fidelis emise în iunie au debutat joi la  tranzacționare la Bursa de Valori București. Urmatoarea

oferta de  vânzare de titluri de stat Fidelis este estimata sa înceapa în prima  decada a lunii august.

Prin intermediul celor 26 oferte derulate începând cu august 2020,  Ministerul Finanțelor a atras de la populație

53,3 miliarde lei (aproape  10,8 miliarde euro), suma din care 12,3 miliarde lei (2,5 miliarde  euro) au fost atrase în

acest an.
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